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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 24. 3. 2020 

 
 
Přítomni: 27 členů AS LF MU  
Nepřítomni: Petr Babula, Dominika Čekanová, Čeněk Černoch, Julie Dobrovolná, Senad Kolář, 

Vlastimil Válek 
Hosté:  děkan prof. Martin Repko, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, tajemník Ing. Michal 

Sellner 
 
Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 
2. Změna podmínek přijímacího řízení v reakci na vyhlášený stav nouze  
3. Rozpočet LF MU na rok 2020  
4. Různé 

 

1.  Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl předem omluvené senátory a konstatoval 
usnášeníschopnost akademického senátu. 

Předseda:  Na základě debaty s hygieniky jsme přijali mimořádná hygienická opatření, která co 
nejvíce snižují riziko potenciální nákazy. V místnosti je nás maximálně 30 osob, místnost 
je telekonferenčně propojena s další přednáškovou místností pro účely veřejnosti. 
Eliminujeme tak nutnost karanténních opatření, pokud by někdo z nás byl testován 
pozitivně. Jsme všichni v rouškách, před vstupem do místnosti jsme si dezinfikovali ruce, 
jsme rozesazeni min. na dva metry od sebe. Z místnosti odcházejme jednotlivě, ne po 
skupinách. Nepředáváme si žádné materiály. Průběh onemocnění záleží od „nálože“ 
virů, které organismus obdrží, proto je původní program zkrácen, abychom zde pobývali 
co nejkratší dobu. 

Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2.  Změna podmínek přijímacího řízení v reakci na vyhlášený stav nouze  

Děkan:   Jsem velmi rád, že jste našli odvahu a sešli se prezenčně. Situace za poslední dva týdny je 
mimořádně turbulentní. Byl stanoven krizový štáb, zabezpečili jsme životní funkce, 
abychom mohli vůbec pokračovat dál. Děkuji všem ve vedení i na ústavech a klinikách. 
Děkuji studentům ze SKAS za fantastickou organizaci, spolupráci při péči a linek call 
center. Až se to všechno zklidní, tak se vrátíme ke zhodnocení jejich přínosu. 
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  Stala se spousta věcí, na které jsme museli reagovat, musíme se soustředit na podporu 
další fáze studia. Jedna z nejdůležitějších věcí, která nás bude zajímat je přijímací řízení. 
Nedokážeme predikovat, do jaké míry a zda budeme schopni přijímací řízení uskutečnit. 
Snad proběhne v řádných termínech, ale musíme myslet na příští akademický rok a získat 
každého dobrého uchazeče, který bude k dispozici. Požádal jsem prod. Kaňkovou aby 
připravila změnu podmínek přijímacího řízení. 

Kaňková:  Přijímací řízení je zcela esenciální. Masarykova univerzita počítá i do budoucna maximální 
mírou modifikaci zákona o vysokých školách a snad nám dovolí o této agendě jednat 
distančně. Je dost možné, že do budoucna budeme jednat on-line.  

  Vypadá to, že nástup do středních škol, včetně maturantů nebude před polovinou května. 
Maturitní zkoušky se mohou překrýt s termíny přijímacích zkoušek, ve hře je i zářiový 
termín maturit nebo přijímacích testů. Celá řada uchazečů bude diskvalifikována, ne 
všichni se budou moci se dostavit ke zkouškám. 

  Máme závazek vůči vládnímu programu. Minulý rok jsme reálně přijali 700 studentů, a 
přesto jsme měli deficit, protože uchazeči se nakonec přihlásili jinam. Počet přihlášek není 
nepříznivý, máme 3700 přihlášek, zatímco na MU jsou trendy přihlášek klesající. 
Alarmující je, že třetina uchazečů je ze Slovenska, tito uchazeči možná nebudou schopni 
přijít. Celkově je cizinců až 40 procent. Bude těžké sehnat kvalitní adepty a kompetice 
mezi fakultami bude o to větší.  

  Z tohoto rezultuje náš návrh. Přijměme ty nejlepší, co v danou chvíli máme. Tedy ty, kteří 
splnili kritéria podle prospěchu: kritéria jsou daná, nemění se od roku 2013. Šance na 
oborové testy se nesníží, garantujeme, že nejméně polovinu plánované kapacity 
přijmeme přes test (přijímací zkoušku).  

  Teď o přijetí požádalo 331 uchazečů. 141 uchazečů má průměr 1,0 a zbytek je rozložen 
tak, jak vidíte v prezentaci. Odhadujeme, že i při nejvíc velkorysém scénáři přijímání bez 
přijímaček, nenaplníme kapacitu ani z poloviny. Modelujeme, že při maximalistické 
variantě (přijatých bez přijímaček) se zapíše 198 uchazečů. Akcentuji, že lze očekávat 
dramatický propad přijatých uchazečů ze zahraničí, nevíme, jestli budou schopni fyzicky 
překročit hranice.  

Brázdil:  Chci se zeptat na Slováky, bez nichž a jejich konkurence bude úroveň ročníku velmi tristní. 
Nevzdávejme se této šance a hledejme jak je dostat.  

Děkan:   Včera jsme diskutovali možnost požádat orgány České republiky o nějakou výjimku a 
kvótu pro slovenské uchazeče. Ale riziko uzavření hranic je velmi reálné a pokud bychom 
s kapacitou spoléhali i na uchazeče ze Slovenska, mohli bychom nenaplnit plánovanou 
kapacitu na podkladu Vládního programu na navýšení studentů VL.  

Slaninová:  Debata v rámci výukové komise byla složitá, jeden člen komise vznesl protinávrh (viz. 
Zápis z výukové komise), tento protinávrh však komise přehlasovala 5:4. Komise tedy 
vnímá otázku kritérií přijímání bez PZ i nadále jako velice aktuální a považuje za vhodné 
vést další diskuse na toto téma v budoucnu.  Pro letošní rok však  svým usnesením 
podporuje záměr vedení.  

  To bylo za komisi, vyjádřím i svůj názor. Bývám předsedkyně přijímacích komisí, vím, jak 
složitá je logistika přijímacího řízení a do blízké budoucnosti se dívám s obavou. V této 
situaci považuji za velice přínosné to, že máme nastavena vlastní kritéria přijímání bez PZ, 
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která jsme v minulosti velmi intenzívně diskutovali,  a záměr vedení použít je pro přijetí 
více studentů považuji za správný. 

Mornstein:  Všichni členové legislativní komise vyjádřili souhlas – pro úplnost zmíním problémy – 
nízké směrné číslo 380, mohlo by být i vyšší. Diskutovali jsme i otázku, zda bez přijímaček 
nepřijímat i maturanty z předchozích let.  

Děkan:   Děkuji docentce Slaninové, že chápe, že situace je krizová. Jestli zahrnout uchazeče 
z minulých let. Za sebe, nevidí důvod, proč ne. Jen je potřeba pečlivě zvažovat riziko 
případného nezahrnutí těchto studentů do konečného počtu v podzimním zápisu SIMS.   

Předseda:  Možná k tomu dojte v dalším kole upřesňování podmínek. 

Kala:   Velmi si cením požadavků na flexibilitu. Můj dotaz se týká statistiky 60 procent, čekal bych 
zápisovost vyšší, tím, že bereme uchazeče blíž k 1,1. Dotaz, kolik slovenských uchazečů se 
reálně zapíše.  

Kaňková:  Retence slovenských uchazečů je velmi vysoká, u českých hrají jiné faktory. O české 
uchazeče přicházíme ve větší míře, než o slovenské.  

Kala:   Tím spíše bychom se měli starat o slovenské uchazeče. 

Děkan:  Univerzita se je bude snažit nás zaštítit a budeme bojovat o režim víz. Budeme 
komunikovat s vládou, aby povolila studium co nejširšímu okruhu zahraničních uchazečů. 

Kaňková: Zvažujeme řadu logistických změna opatření. Zvažujeme, zda nezkrátit test, aby trval 
méně času a uchazeči se nezdržovali na kampusu dlouho.  

Předseda: (Dává hlasovat o usnesení).  

 

Změna podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 
Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   27 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. e) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 
schvaluje změny v podmínkách pro přijetí ke studiu v otevíraných studijních programech na Lékařské 
fakultě v akademickém roce 2020/2021, jako výjimečné opatření reagující na stav nouze vyhlášený 
vládou České republiky. 

 

3. Rozpočet LF MU 2020 

Předseda AS uvedl, že tento návrh byl rovněž předložen panem děkanem v termínu stanoveném 
jednacím řádem.  

Děkan:  Rozpočet jsme připravovali před pandemií, nyní jej předkládáme s tím, že nevíme co 
nás bude čekat  a musíme být připraveni jej přizpůsobit novým ekonomickým 
podmínkám..  
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Sellner: (Představuje údaje z prezentace, jež je přílohou zápisu). Velmi problematické je 
predikovat zejména příjem od zahraničních samoplátců – počítáme s „normální“ 
situací, pokud budeme schopni kvantifikovat dopady, budeme rozpočet aktualizovat.  

Máme nějaké rezervy ve fondech, informace bude ve správě o hospodaření, kterou 
jsme letos kvůli mimořádným opatřením nezařadili.  

Jurajda:  Ekonomická komise se sešla, nevidíme důvod ten rozpočet rozporovat. Ekonomická 
komise zaujala kladné stanovisko. 

Předseda:  Kolik činí příjem prvních ročníků samoplátců vůči všem?  

Tajemník: Pokud by nepustili nikoho, tak je to čtvrtina, byla by to tragédie pro studenty.  

Gál:   Co by se stalo v případě zpoždění výstavby SIMU? 

Sellner:  Ve smlouvě máme nějaké sankce, v případě mimořádného stavu, by se 
s poskytovatelem dalo domluvit na posunu. Větší nebezpečí by bylo zmražení podpory 
všech OPVV ze strany ministerstva financí.  

Děkan:  Chceme dokončit SIMU včas (září), právě proto, abychom unikli všem výše popsaným 
problémům.  

Předseda:  Další dotaz není (dává hlasovat o usnesení).  

 

Rozpočet lékařské fakulty na rok 2020 
Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   27 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 
schvaluje rozpočet Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na rok 2020. 

 

 

4. Různé 

Předseda: Další plánovaná zasedání jsou 28.4. a 26.5. – krizový štáb MU doporučuje distanční 
formu zasedání. Připravuje se vhodná aplikace pro online distanční formu jednání.  

Děkan: Děkuji všem, že jste se sešli, a díky vašemu schválení rozpočtu LF tento můžeme 
postoupit Rektorátu MU. Děkuji i za vaše pochopení nutností změn v přijímacím řízení 
pro tento rok, které reflektují současnou komplikovanou situaci.    

Předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 

  

Přílohy:  1) Prezenční listina 
  2) Změněná pravidla přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 

3) Rozpočet LF MU na rok 2020 
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  4) Prezentace Tajemníka LF MU k rozpočtu 
    

 

 

Zapsal: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. 

  

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 3. 4. 2020 

předseda AS LF 


